## ٱعُوۡدُٰبِاللّٰهِمِنَ الشَّيْطُنِ الرَّجِيْمِ

	١ وربي سوري	
QURANIC SUPPLICATIONS	قرآنی دعائیں	No.
O Allah! Lord of all dominion! You bestow dominion on whomever You please, and take away dominion from whomever You please, and You exalt whom you please and abase whom You please. In your Hand is all good. Surely You are All Powerful. You cause the night to pass into the day and the day to pass into the night. You bring forth the living out of the dead, and You bring the dead out of the living, and You grant livelihood to whomever You will beyond all reckoning.  (Ale 'Imran 03:26-27)	أَللّٰهُمّ مَالِكَ الْهُلَكِ ثُوْقِي الْهُلكَ مَن تَشَاءُ وَتُنْزِعُ الْهُلكَ مِن تَشَاءُ وَتُنْزِلُ مَن تَشَاءُ وَتُنْزِلُ مَن تَشَاءُ وَتُولِلُ مَن تَشَاءُ وَتُولِلُ مَن تَشَاءُ وَتُولِلُ مَن تَشَاءُ وَيُولِكُ مِن تَشَاءُ وَيُولِكُ مِن الْمُنِي فِي النَّهَاءِ وَيُولِكُ هِوَكِ النَّهَاءِ وَيُولِكُ هِوَكِ النَّهَاءِ وَيُولِكُ هِوَكِ النَّهَاءِ وَيُولِكُ هِوَكِ النَّهَاءِ وَيُولِكُ النَّهَاءِ وَيُولِكُ وَيُحْوِجُ الْمُنِيتَ مِنَ الْحَيِّ وَتَرُرُقُ مَن الْحَيِّ وَتَرُرُقُ مَن الْمُنِيتِ وَتُخْوِجُ الْمُنِيتَ مِنَ الْحَيِّ وَتَرُرُقُ مَن الْمَنْ فِي النَّهَاءِ وَيَولِ عُنْ اللَّهُ اللّهُ الللللّهُ الللّهُ الللّهُ الللّهُ اللّهُ اللللللّهُ الللللّهُ الللللّهُ الللللّهُ الللّهُ الللللّهُ اللللللللّهُ الللللللّهُ الللللللللّهُ اللللللللللللللّهُ الللللللللللللللللللللللللللللللللللل	01
My Lord! Open my breast for me; and ease my task for me; and loosen the knot from my tongue so that they may understand my speech.  (Ta'Ha' 20:25-28)	رَبِّ اشُرَحُ لِيُ صَدِّى مِ \$25 وَيَسِّرُ لِيُ أَمْرِي هِ \$26 وَيَسِّرُ لِيُ أَمْرِي هِ \$26 وَيَسِّرُ لِيُ أَمْرِي هِ \$26 وَالْحِلْلُ عُقُدَا قُولِيُ هِ \$28 وَالْحُلُلُ عُقُدَا قُولِيُ هِ \$28 وَالْحُلُلُ عُقُدَا قُولِيُ هِ \$28 هِ طَلَا	02
Our Lord! Grant us what is good in this world and what is good in the World to Come, and protect us from the chastisement of the Fire.  (Al-Bagarah 02:201)	رَبَّنَا التِنَا فِي اللَّانُيَا حَسَنَةً وَّفِي الْآخِرَةِ حَسَنَةً وَّقِنَا عَذَابِ النَّامِ ﴿201﴾ اللَّامِ ﴿201	03
Our Lord! Ward off from us the chastisement of Hell, for its chastisement is one that clings. Verily, it is a wretched abode and restingplace.  (Al-Furgan 25: 65-66)	رَبَّنَا اصْرِفُ عَنَّا عَنَا ابَجَهَنَّمَ فَ إِنَّ عَنَا ابَهَا كَانَ غَرَامًا ﴿65﴾ إِنَّمَا سَآءَتُ مُسْتَقَرَّ اوَّمُقَامًا ﴿66﴾ الفرقان	04
My Lord! Increase me in knowledge.  ( <u>Ta'Ha' 20:114</u> )	رَّ بِّ زِدْنِيُ عِلْمًا ﴿114﴾	05
Our Lord! We have wronged ourselves. If you do not forgive us and do not have mercy on us, we shall surely be among the losers.  (Al-A 'raf 07: 23)	رَبَّنَا ظَلَمُنَا أَنُفُسَنَا مَ وَإِن لَّمُ تَغُفِرُ لِنَّا وَتَرْحَمُنَا لَاعْرَاتُ الْخُلُورِيُنَ ﴿23﴾ للاعرات الاعرات	06
Our Lord! Shower us with patience, and set our feet firm, and grant us victory over this unbelieving people. (Al-Baqarah 02: 250)	رَبَّنَا أَفُرِغُ عَلَيْنَاصَبُرًا وَ ثَبِّتُ أَقُدَامَنَا وَانْصُرُنَا عَلَى الْقَوْمِ الْكُفِرِيُنَ ﴿250﴾ البقرة	07

www.subulassalam.com

Our Lord! Give us mercy from your presence and shape for us right conduct in our plight.  ( <u>Al-Kahf 18:10</u> )	رَبَّنَا النِنَا مِن لَّدُنكَ رَحْمَةً وَهَيِّئُ لِنَا مِنْ أَمْرِنَا رَشَلًا ( ) ( ) ( ) ( ) ( ) ( ) ( ) ( ) ( ) (	08
Our Lord! Do not make us a trial for oppressors and deliver us, through Your Mercy from the unbelievers.  (Yunus 10:85-86)	رَبَّنَالاَتَجْعَلْنَافِتُنَةً لِلْقَوْمِ الظِّلِمِيْنَ ﴿85﴾ وَنَجِّنَا بِرَحْمَتِكَ مِنَ الْقَوْمِ الْكَفِرِيْنَ ﴿86﴾ يونس	09
Our Lord! In You have we put our trust, and to You have we turned, and to You is our ultimate trust.  (Al Mumtahinah 60:04)	رَبَّنَا عَلَيْكَ تَوكَّلْنَا وَإِلَيْكَ أَنْبُنَا وَإِلَيْكَ الْمُصِيْرُ ﴿40﴾ الممتحنة	10
Our Lord! Do not let our hearts swerve towards crookedness after You have guided us to the Right Way, and bestow upon us Your Mercy for You are the Munificent Giver.  (Ale 'Imran 03:08)	رَبَّنَالَا تُرِغُ قُلُوبَنَا بَعُلَ إِذْ هَلَ يُتَنَا وَهَبُ لِنَامِن لَّكُنكَ رَحْمَةً وَإِنَّكَ أَنتَ الْوَهَّابُ ﴿88﴾ المعمدان	11
Our Lord! Forgive us our sins, and wipe out our evil deeds and make us die with the truly pious. Our Lord! Fulfil what You promised to us through Your Messengers, and disgrace us not on the Day of Resurrection; indeed You never go back on Your promise.  (Ale 'Imran 03: 193-194)	رَبَّنَا فَاغُفِرُ لِنَا ذُنُوبَنَا وَكَفِّرُ عَنَّا سَيِّعَاتِنَا وَتَوَفَّنَا مَعَ الْأَبُرَايِ ﴿193﴾ رَبَّنَا وَاتِنَا مَا وَعَلَتَّنَا عَلَى مُسْلِكَ وَلاَ الْأَبُرَايِ ﴿194﴾ ثُغُزِنَا يَوْمَ الْقِيَامَةِ ﴿ إِنَّكَ لاَ تُغْلِفُ الْمِيْعَادَ ﴿194﴾ ال عمران	12
My Lord! I am truly in great need of any good that You might send down to me.  (Al-Qasas 28:24)	رَبِّ إِنِّ لِمَا أَنزَلْتَ إِلَيَّ مِنْ خَيْرٍ فَقِيْرٌ ﴿24﴾ القصص	13
My Lord! Endow me with knowledge and wisdom and join me with the righteous and grant me an honourable reputation among posterity, and make me of those who will inherit the Garden of Bliss.  (Ash-Shu 'ara 26: 83-85)	رَبِّهَ بِ إِن مُحُكُمًا وَّأَ لَحِقُنِي بِالصَّلِحِينَ ﴿83﴾ وَاجْعَلَ لِي لِسَانَ صِدُقٍ فِي الْآخِرِيْنَ ﴿84﴾ وَاجْعَلْنِي مِنْ وَّرَاثَةِ جَنَّةِ النَّعِيْمِ ﴿85﴾ الشَّعرآء	14
My Lord! Enable me that I may give thanks for the bounty that You have bestowed upon me and my parents, and dispose me that I may do righteous deeds that would please You, and also make my descendants righteous. I repent to You, and I am one of those who surrender themselves to You.  (Al-Ahqaf 46: 15)	رَبِّ أُوْزِعْنِيُ أَنُ أَشُكُرَ نِعُمَتك الَّتِيُ أَنْعَمْتَ عَلَيَّ وعَلَى وَالِدَيُّ وَأَنُ أَعُمَل صَالِحًا تَرُضْهُ وَأَصْلِحُ لِيُ فِيْ ذُرِّيَّتِيْ ۚ إِنِّيُ تُبْتُ إِلَيْكَ وَإِنِّ مِنَ الْمُسْلِمِيْنَ ﴿15﴾ وفي ذُرِّيَّتِي ۚ إِنِّي تُبْتُ إِلَيْكَ وَإِنِّي مِنَ الْمُسْلِمِيْنَ ﴿15﴾ الاحقات	15

Page **2** of **4** 

subulassalam@hotmail.com قرآنی و عائیں

My Lord! Have mercy upon them as they cherished me in my childhood. (Al-Isra 17:24)	رَبِّ الْمُحَمِّهُمَا كَمَا رَبَّيْنِيْ صَغِيْرًا ﴿24﴾ الاسواء	16
Our Lord! Forgive us our sins, and our excesses in our affairs, and set our feet firm, and give us victory against those who deny the Truth.  (Ale 'Imran 03: 147)	ربَّنَا اغْفِرُ لِنَا ذُنُوبَنَا وَإِسُرَ افَنَا فِي أَمُرِنَا وَثَبِّتُ أَقُدَامَنَا وَانْصُرُنَا عَلَى الْقَوْمِ الْكَفِرِيْنَ ﴿147﴾ الاعمران	17
My Lord! Cause me to enter wherever it be, with Truth, and cause me to exit, wherever it be with Truth, and support me with authority from Yourself.  (Al-Isra 17:80)	ىَتِ أَدْخِلْنِيُ مُنْ خَلَ صِنُ قِ وَأَخْرِ جُنِيُ مُخْرَجَ صِنُقٍ وَالْخُرِ جُنِيُ مُخْرَجَ صِنُقٍ وَالْجَعَلَ لِي مِنُ لَكُنْكَ سُلْطَانًا نَّصِيْرًا ﴿80﴾ الاسراء	18
My Lord! I seek Your refuge from the suggestions of the evil ones; I even seek your refuge, my Lord, lest they should approach me.  (AI-Mu'minun 23:97-98)	رَبِّ أَعُوذُ بِكَ مِنْ هَمَزَتِ الشَّيطِيْنِ ﴿97﴾ وَأَعُوذُ بِكَ رَبِّ أَنُ يَّخُضُرُ وَنِ ﴿98﴾ المؤمنون	19
Our Lord! perfect for us our light and forgive us. Surely you have power over everything.  (At-Tahrim 66:08)	ى بَنَّنَا أَثْمِهُ لِنَا نُوْمَ نَا وَاغْفِرُ لِنَا ۚ إِنَّلَكَ عَلَى كُلِّ شَيْءٍ قَدِيْرٌ ﴿80﴾	20
Our Lord! Grant us that our spouses and our offspring be a joy to our eyes, and do make us the leaders of the God-fearing.  (Al-Furgan 25:74)	ىَ بَنَا هَبُ لِنَا مِنُ أَزُواجِنَا وَذُرِّ لِيَّتِنَا قُرَّةَ أَعُيْنٍ وَّاجُعَلْنَا لِمَتَّقِينَ إِمَامًا ﴿74﴾ الفرقان	21
Our Lord! Forgive me and my parents and the believers on the Day when reckoning will take place.  (Ibrahim 14:41)	ى بَنَّنَا اغْفِرُ لِيُ وَلِوَ الِدَى قَ وَلِلْمُؤْمِنِيْنَ يَوُمَ يَقُوْمُ اللَّهُ وَمِنِيْنَ يَوُمَ يَقُوْمُ اللَّهُ وَاللَّهُ وَاللْمُؤْمِنُ وَاللَّالِمُ وَاللَّهُ وَاللَّهُ وَاللَّهُ وَاللَّهُ ولَا لَا الللللّهُ وَاللّهُ وَاللّهُ وَاللّهُ وَاللّهُ وَاللّهُ ولَا لَا اللّهُ وَاللّهُ وَاللّهُ وَاللّهُ وَاللّهُ وَاللّهُ وَالْمُؤْمِنُ وَاللّهُ وَاللّهُ وَاللّهُ وَاللّهُ وَالْمُؤْمِ وَاللّهُ وَاللّهُ وَاللّهُ وَاللّهُ وَاللّهُ وَاللّهُ وَاللّهُ وَاللّهُ	22
Allah is sufficient for me; there is no god but He. He is the Lord of the mighty throne.  (At-Tauba 09:129)	حَسْبِي اللهُ لَآ إِلَهَ إِلاَّهُوَ عَلَيْهِ تَوَكَّلْتُ وَهُو رَبُّ الْعَرْشِ الْعَظِيْمِ ﴿129﴾ التّوبة	23
There is no god but You, Glory be to You! I have done wrong. (Al-Anbiya 21:87)	لَّا إِلَّهَ إِلَّا أَنْتَ سُبُحٰنَكَ إِنِّ كُنْتُ مِنَ الظِّلِمِيْنَ ﴿87﴾ النبياء	24
My Lord! Enable me and my offspring to establish Prayer, and do accept, Our Lord, this prayer of mine.  (Ibrahim 14:40)	ىَتِ اجْعَلْنِيُ مُقِيْمَ الصَّلُوقِ وَمِنُ ذُرِّيَّتِيْ مِنَ الْكَالُوقِ وَمِنْ ذُرِّيَّتِيْ مَرَّبَنَا وَتَقَبَّلُ دُعَاءِ ﴿40﴾	25

Our Lord! Forgive us and our brethren who have preceded us in faith, and do not put in our hearts any rancour towards those who believe. Our Lord, indeed You are Kind and	رَبَّنَا اغْفِرُ لِنَا وَلِإِخُوَانِنَا الَّذِيْنَ سَبَقُوْنَا بِالْإِيُمَانِ وَلَا تَجْعَلُ فِي الْمِنْوَا رَبَّنَا إِنَّكَ رَوُّوْفٌ تَجْعَلُ فِي قُلُوبِنَا غِلَّا لِلَّذِيْنَ آمَنُوْا رَبَّنَا إِنَّكَ رَوُّوْفٌ	26
Merciful. (Al-Hashr 59:10)	سَّحِيْمٌ ﴿10﴾	
My Lord! I seek refuge in You from asking that of which I have no knowledge. And unless You forgive me and have morey upon me. I will be	ىَ بِ إِنِّيُ أَعُوذُ بِكَ أَنْ أَسْأَلَكَ مَا لَيُسَ لِيُ بِهِ عِلْمٌ ۗ وَإِلاَّ	27
forgive me and have mercy upon me, I will be among the losers. ( <u>Hud 11:47</u> )	تَغُفِرُ لِي وَتَرُحَمُنِي أَكُنُ مِّنَ الْخُلْسِرِيْنَ ﴿47﴾ هود	
Our Lord! Take us not to task if we forget or	رَبَّنَا لاَ تُؤَاخِذُنَاۤ إِن نَّسِينَاۤ أَوۡ أَخۡطَأُنَا ۚ رَبَّنَا وَلاَ	
commit mistakes. Our Lord! Lay not on us burdens which we do not have the power to	تَحْمِلُ عَلَيْنَا إِصُرًّا كَمَا حَمَلْتَهُ عَلَى الَّذِينَ مِنْ قَبُلِنَا	
bear. And overlook our faults, and forgive us, and have mercy upon us. You are our	ىَبَّنَا وَلاَ ثُحَمِّلْنَا مَا لاَ طَاقَةَ لَنَا بِهِ وَاعْفُ عَنَّا مِنْ	28
Guardian; so grant us victory against the unbelieving folk.	وَاغْفِرُ لِنَا بِسُوالُ حَمْنَا بِسُ أَنتَ مَوْلِنَا فَانْصُرُنَا عَلَى	
( <u>Al-Baqarah 02:286</u> )	الْقَوْمِ الْكُفِرِيْنَ ﴿286﴾ اللَّقَوْمِ الْكُفِرِيْنَ ﴿286﴾	
My Lord! Help me against these mischievous people. (Al-'Ankabut 29:30)	رَبِّ انْصُرُ نِيْ عَلَى الْقَوْمِ الْمُفُسِدِيْنَ ﴿30﴾ العنكبوت	29
Our Lord! We have believed in what You have revealed to Your Messenger and we have	رَبَّنَا الْمَنَّا مِمَا أَنْزَلْتَ وَالَّبَعْنَا الرَّسُوْلَ فَاكْتُبُنَا مَعَ	30
followed him. Then write us down among those who bear witness. (Ale 'Imran 03: 53)	الشَّهِدِيْنَ ﴿47﴾ الشَّهِدِيْنَ ﴿47﴾	30
O Originator of the heavens and the earth! You	فَاطِرَ السَّمُونِ وَالْأَرْضِ ۗ أَنْتَ وَلِيِّيْ فِي اللَّانْيَا	
are my Guardian in this world and the hereafter; make me die a Muslim and join me with the righteous. (Yusuf 12:101)	وَالْآخِرَةِ ۚ تَوَفَّنِيُ مُسُلِمًا وَّأَلَٰكُةُ فِي بِالصَّلِحِيْنَ ﴿05﴾	31
O Our Sustainer! Accept this from us; verily, You alone are the All-hearing, the All-knowing. (Al-Bagarah 02:127)	رِسَّنَا تَقَبَّلُ مِنَّا إِنَّكَ أَنْتَ السَّمِيْعُ الْعَلِيْمُ ﴿127﴾ البقرة	32
Glory be to your Lord, the Lord of Honor, above what they describe. And peace be on the messengers. And all praise is due to Allah, the Lord of the worlds. ( <u>As-Saffat 37:180-182</u> )	سُبْحَانَ رَبِّكَ رَبِّ الْعِزَّةِ عَمَّا يَصِفُونَ ﴿180﴾وَسَلَامُ عَلَى الْمُؤْرَنَ ﴿180﴾وَسَلَامُ عَلَى الْمُؤْرَسَلِيْنَ ﴿182﴾ الصَّفَّتُ الْمُؤْرَسَلِيْنَ ﴿182﴾ الصَّفَّت	33